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 Fractie CDA
T.a.v. de heer M. Schipper 
 
  

Geachte heer Schipper,

Op 8 februari heeft u namens uw fractie vragen gesteld met betrekking tot 
zelfbewoningsplicht in de gemeente Barneveld. 
Wij beantwoorden de vragen van de CDA fractie als volgt:

Raadsvragen

De fractie van het CDA wijst in haar brief op de ontwikkelingen op de woningmarkt, 
waaronder het overbieden bij koopwoningen maar ook het opkopen van beleggers van 
woningen in Nederland. Dit zorgt voor een prijsopdrijvend effect van woningen.
Het CDA wenst deze ontwikkeling tegen te gaan en is voorstander van een 
zelfbewoningsplicht. Het CDA stelt de volgende vragen.

1. Is het college er mee bekend dat beleggers in onze gemeente actief zijn die 
woningen opkopen en deze vervolgens voor veel geld verhuren en/of de 
woningen voor veel geld doorverkopen?

Ja, het college kent dit fenomeen en doet zich op zekere schaal ook in onze 
gemeente voor.

2. Is het college het met ons eens dat de woningmarkt in onze gemeente 
overspannen is en wij woningzoekenden zoveel mogelijk dienen te 
beschermen? 

Ja, het college constateert ook dat de druk op de woningmarkt groot is, evenals 
in grote andere delen van het land en zeker ook binnen regio Foodvalley.
Woningzoekenden moeten zoveel mogelijk worden beschermd en een kans 
krijgen om de koopwoningmarkt te betreden ten behoeve van eigen gebruik.

3. Is het college het met ons eens dat beleggers die woningen opkopen een 
nadelig effect hebben op de huizenprijzen en we deze handelswijze dienen te 
ontmoedigen?

Het college ziet het belang van nieuwbouwprojecten waarbij bewust wordt 
ingezet op het aanbieden van middenhuur en vrije sector huurwoningen. Het 
opkopen van bestaande koopwoningen met als doel om deze om te zetten 
naar huurwoningen, wordt door het college als een ongewenste ontwikkeling 
gezien.
Om die reden wordt op verzoek van college en raad ook de Opkoopwet 
momenteel onderzocht op inzetbaarheid in onze gemeente, op basis van een 
analyse waarbij ook deze verdringingseffecten worden onderzocht. De 
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bedoeling is dat deze voor de zomer (met aanpassing van de 
Huisvestingsverordening) door de raad wordt vastgesteld.
 

4. Is het college het met ons eens dat we woningen dienen te bouwen voor 
eigenaren die ook zelf in die woningen dienen te wonen?

Daar is het college mee eens. Voor nieuwbouw koopwoningen geldt voor de 
Sociale Koop en Middeldure koopwoningen overigens al een 
zelfbewoningsplicht met bijbehorende boetebepaling. Deze wordt in 
overeenkomsten met marktpartijen opgelegd.

5. Is het college bekend met de zelfbewoningsplicht zoals die inmiddels ook door 
andere gemeenten is vastgesteld.

Het college is bekend met de doorvoering van de Opkoopwet in een aantal 
gemeenten in Nederland. In regio Foodvalley en regio Amersfoort zijn de 
gemeenten, net als gemeente Barneveld, bezig om dit te onderzoeken en 
eventueel te vertalen in beleid.

6. Vindt het college zelfbewoningsplicht een idee, dat ook in onze gemeente goed 
van pas kan komen voor alle nieuw te bouwen woningen en zodoende een 
middel kan zijn om woningzoekenden te beschermen?

Zoals gezegd past de gemeente nu al zelfbewoningsplicht toe voor 
nieuwbouwwoningen.  
De invoering van de Opkoopwet is vooral ook bedoeld om bestaande 
koopwoningen te beschermen tegen beleggers. Het college is van mening dat 
dit een goed instrument kan zijn om deze ontwikkeling tegen te gaan en vooral  
bestaande goedkope en middeldure koopwoningen te beschermen tegen deze 
opkooppraktijken. Overigens kan dit alleen in buurten waar sprake is van 
verdringing of aantasting van de leefbaarheid. De Opkoopwet kan overigens 
voor een periode van 4 jaar worden opgelegd, daarna vervalt het verhuurverbod.

7. Gaat het college bij overtreding een boete opleggen en handhavend optreden?

Het college past nu al bij nieuwbouw een boetebepaling toe in koopcontracten 
en controleert bij toewijzing de zelfbewoning. Ook voor bestaande 
koopwoningen zal indien de Opkoopwet wordt toegepast, deze boetebepaling 
worden opgenomen en zal er ook worden gehandhaafd.

8. Indien het college niet voornemens is om voor alle nieuwbouw woningen een 
zelfbewoningsplicht op te leggen, wat is daarvan de reden?

Dit doen we bij nieuwbouw al en bij bestaande koopwoningen is dat ook het 
voornemen.

9. Indien het college niet voornemens is om voor onze gemeente een 
zelfbewoningsplicht vast te stellen, bestaat dan niet het gevaar dat er nog meer 
beleggers naar onze gemeente toekomen om in woningen te gaan beleggen nu 
andere gemeenten wel een zelfbewoningsplicht hebben vastgesteld.

Het college past dit al toe voor nieuwbouw en voor bestaande bouw gaan we dit 
doen door middel van aanpassing van de Huisvestingsverordening op basis van 
de recent door BZK vastgestelde Opkoopwet. De verwachting is dat (vrijwel) alle 
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regiogemeenten dit ook zullen doen. We willen daarmee ook een zogenaamd 
waterbed effect voorkomen. 

Tot slot
In november 2021 heeft de SGP fractie ook een aantal vragen gesteld met 
betrekking tot dit onderwerp. De beantwoording hiervan vindt u in Ibabs onder 
dossiernummer 1791. Voor de volledigheid wordt de beantwoording als bijlage 
toegevoegd.

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders,

W. Wieringa J.J. Luteijn
secretaris burgemeester


